
Folketingets Sundhedsudvalg har den 19. november 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 166 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som her-
med besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Flemming Møller Morten-
sen (S).

Spørgsmål nr. 166:
’’Vil ministeren redegøre for, hvordan Danmark i fremtiden vil kunne organise-
re en stamcellebank for opsamling af navlesnorsblod?”

Svar:
Jeg har til brug for besvarelse af spørgsmålet indhentet en udtalelse fra Sund-
hedsstyrelsen, som har oplyst følgende: 

”Det er Sundhedsstyrelsens vurdering, at Danmark vil kunne organisere en 
stamcellebank for opsamling af navlesnorsblod ved en af de fire store klinisk 
immunologiske afdelinger på enten Aalborg Sygehus, Skejby Sygehus, Oden-
se Universitetshospital eller Rigshospitalet.

Dette forudsætter, at de fornødne økonomiske ressourcer er til rådighed. Det 
vurderes at dreje sig om ca. 30 millioner kr. til etablering og 5 års drift.”

Med venlig hilsen

Bertel Haarder  /   Kirstine F. Hindsberger
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